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„Jak vzácný skvost je tvé milosrdenství, Bože! Lidé se utíkají do stínu tvých křídel.“ (Žalm 36,8)

1  Bůh miluje celé své stvoření a chce mu na této zemi poskytnout potravu, domov a východisko z každé zlé situace. Se starostí hledíme nyní na to, že tyto  
dobré boží dary jsou milionům lidí upírány. Jsou sužováni hladem, pronásledováním a násilím. Mnozí z nich se nacházejí na útěku. A takto stojí před branami  
Evropy a před branami Německa. Možnost tyto lidi přivítat, přijmout a nechat nadále přicházet, je pro nás konkrétní nabídkou, jak projevit vlastní humanitu  
a křesťanskou zodpovědnost. 

2  Konkrétní člověk je cílem všeho úsilí. Mnozí pak, po celém světě, jsou nyní na útěku. A v tom spočívá velká výzva: aby vůči každému jednotlivému člověku byla 
zachována spravedlnost. 

  V nouzi, v níž se na útěku ocitají, se mnozí vrhají do životu nebezpečných situací. A je humanitární povinností udělat vše pro záchranu těch, kteří troskotají na 
moři či se nacházejí v jakémkoli jiném nebezpečí. Proti převaděčským bandám, které opovrhují lidmi, stejně tak jako proti mafiánským strukturám vně i uvnitř 
Evropy se musí postupovat v součinnosti s policejními složkami. 

  Nejúčinnější opatření vůči nebezpečenstvím, která na člověka na útěku číhají, spočívají ve zřízení legálních přístupových cest do Evropy. Požadujeme proto tyto 
legální cesty pro všechny, kdo hledají ochranu a vítáme každou diskusi o takovém přistěhovaleckém zákonu, jenž by otevřel nové možnosti pro příchozí při 
jejich hledání zaměstnání a lepšího života. 

3   Naše společnost stojí před velkou výzvou, avšak i naše síly jsou veliké. Jsme vděčni za tu rozmanitou ochotu pomáhat! Všem, kdo pomáhají, ať už dobrovolně 
či v rámci svého zaměstnání, z církve, z občanské společnosti, státu a politiky, kdo se bezpříkladně nasazují, aby pro uprchlíky obstarali rychlé a lidsky 
důstojné přijetí a ubytování, děkujeme z celého srdce!

  Rozhodně se ohrazujeme vůči všem formám nenávisti vůči cizincům a rasismu, jakožto i vůči všemu, co podporuje nenávistné postoje či je činí jakkoli 
přijatelnými. Starost a strach z vlastního přetížení musejí být brány vážně, avšak nesmějí být zneužity k podporování nenávisti. 

4  Jakožto církev spoluutváříme vzájemnou koexistenci v naší společnosti. Z této pozice se zasazujeme o to, aby se skutečně žité vítání přišedších a s tím 
spojená integrace stala centrálním úkolem našich sborů a dalších církevních zřízení.

5   Se starostí též sledujeme pozadí a příčiny těchto migračních vln: klimatické změny, války, pronásledování, státem řízené násilí či extrémní chudobu.  
Naše společnost je též do příčin, které toto způsobují, hluboce zapletena – skrze své obchodní vztahy, dodávky zbraní a nikoli v posledku svým životním  
stylem plýtvání vším, co nám země dává. Je na čase se od těchto nespravedlivých vztahů odvrátit. 

6  Nám v Německu je, z důvodu vlastní historie, obzvláště citlivým způsobem zřejmé, jak vzácný je to dar, nalézt v nouzi pomoc a otevřené dveře. Bylo-li by se 
nám nedostalo pomoci, jež nám dříve sama byla přidělena, nebyli bychom dnes v situaci, kdy si můžeme dovolit sami ostatním pomáhat. 

 My, jakožto vedoucí duchovní, se chceme zasadit o to, aby Evropa nyní jednala ve vzájemné součinnosti a společně si rozdělovala své humanitární povinnosti.  

V jistotě, že lidé mají útočiště pod božími křídly, předkládáme tíseň tolika z nás v modlitbách Bohu a prosíme jej o sílu pro úkoly, které před námi leží. 

Podepsáni biskupové dvaceti evangelických církví, které dohromady tvoří Evangelickou církev Německa (EKD). 


